

FORTY-NINTH MEETING

*Held at Lake Success, New York,
on Wednesday, 7 May 1947, at 5.30 p.m.*

Chairman: Mr. L. B. PEARSON (Canada).

The CHAIRMAN: The forty-ninth meeting of the First Committee is called to order.

In view of the hour, I should merely like to find out whether the Committee would prefer to continue working now or to adjourn until 11 a.m. tomorrow.

Since no one has asked for recognition, the sense of the Committee seems to be in favour of an adjournment until tomorrow at 11 a.m.

The meeting rose at 5.31 p.m.

FIFTIETH MEETING

*Held at Lake Success, New York, on Thursday,
8 May 1947, at 11 a.m.*

Chairman: Mr. L. B. PEARSON (Canada).

7. Continuation of the discussion on constituting and instructing a special committee to prepare for the consideration of the question of Palestine at the second regular session (document A/C.1/136)

The CHAIRMAN: The Committee will recall that yesterday it adopted the following decision (document A/C.1/153):

"The First Committee resolves

"That it be proposed to the President of the General Assembly that a plenary meeting be called at once to consider the following resolution:

"That the First Committee grant a hearing to the Arab Higher Committee on the question before the Committee."

That resolution was referred to the President of the Assembly, who requested the General Committee to advise him with regard to it. As a result, a plenary session was held yesterday afternoon at which the following resolution (document A/C.1/155) was adopted:

"The General Assembly

Affirms that the decision of the First Committee to grant a hearing to the Arab Higher Committee gives a correct interpretation of the Assembly's intention."

It is satisfactory to know that the Committee is carrying out the Assembly's intention in this matter.

In connexion with the decision of the Assembly, the representative of Guatemala has asked whether the Committee will permit him to make a short statement explaining his vote. It is, of course, a somewhat irregular procedure to explain in this Committee a vote cast in the

QUARANTE-NEUVIEME SEANCE

*Tenue à Lake Success, New-York,
le mercredi 7 mai 1947, à 17 h. 30.*

Président: M. L. B. PEARSON (Canada).

Le PRÉSIDENT (*traduit de l'anglais*): La quarante-neuvième séance de la Première Commission est ouverte.

En raison de l'heure tardive, je voudrais savoir si la Commission préfère poursuivre son travail maintenant, ou ajourner la séance à demain, 11 heures.

Puisque personne ne demande la parole, j'en conclus que la Commission est en faveur de l'ajournement jusqu'à demain matin, 11 heures.

La séance est levée à 17 h. 31.

CINQUANTIEME SEANCE

*Tenue à Lake Success, New-York, le jeudi
8 mai 1947, à 11 heures.*

Président: M. L. B. PEARSON (Canada).

7. Suite de la discussion relative à la Création d'une commission spéciale chargée de préparer l'examen de la question palestinienne par l'Assemblée générale lors de sa deuxième session ordinaire et au mandat de cette commission (document A/C.1/136)

Le PRÉSIDENT (*traduit de l'anglais*): Les membres de la Commission se rappellent qu'ils ont adopté hier la résolution suivante (document A/C.1/153):

"La Première Commission décide:

"De proposer au Président de l'Assemblée générale de convoquer immédiatement une séance plénière en vue d'examiner la résolution ci-après:

"Que la Première Commission admette le Haut Comité arabe à lui exposer ses vues sur la question."

Cette résolution a été transmise au Président de l'Assemblée qui, comme vous le savez, a demandé au Bureau de le conseiller à ce sujet. En conséquence, une séance plénière a eu lieu hier après-midi, au cours de laquelle a été adoptée la résolution distribuée sous la cote A/C.1/155:

"L'Assemblée Générale

Affirme que la décision de la Première Commission donnant au Haut Comité arabe l'occasion de se faire entendre interprète fidèlement l'intention de l'Assemblée."

Il est satisfaisant de savoir que, dans cette affaire, la Commission agit bien dans le sens voulu par l'Assemblée.

A propos de cette décision de l'Assemblée, le représentant du Guatemala a demandé si la Commission lui permettrait de faire une brève déclaration pour expliquer son vote. C'est évidemment une procédure quelque peu irrégulière que de donner des explications à la présente